等。本书编写宗旨是帮助汉语老师了解汉字的各类知识,帮助老师解决汉字教学中出现的各种问题。

《汉字部首例解》Illustration of the Radicals of Chinese Characters

By Weijia Huang Qun Ao 黄伟嘉 敖群

商务馆实用汉语师资培训教材,世界汉语教学学会审订。北京商务印书馆2008年出版。ISBN:978-7-100-05552-9



《汉字部首例解》是汉字教学的 实用工具书。它具体分析了147个部 首及其所系联的3000多个常用字。在 每一个部首下,首先列出跟部首有形 义关系的形旁字,然后列出跟部首有 声音关系的声旁字,最后列出跟部首

没有任何关系的讹变字。同时特别指出一些现在看起来和部首没有关系的系联字的本义,说明它和部首之间的渊源。《汉字部首例解》为中文教学提供一个简明、实用的部首与系联字的关系表。让老师和学生在教学中,可以很方便地找到部首所系联的各种类型的字例;可以很容易地明白部首在这些字例中所表示的意义;可以很清楚地了解部首系联字跟部首的历史关系。进而可以帮助老师和学生知道许多隐藏在书面语和成语中字词的原始含义。

《汉字知识与汉字问题》和《汉字部首例解》 是对外汉语教学普及性用书,所以尽量做到用语明 白简单,叙述浅显易懂。对于有争议的问题,我们 只选择其中认为合适的一种说法,不罗列其他的意 见,以免老师和学生无所适从。

Integrated Chinese Online Workbooks Level 1, Part 1 and Level 1, Part 2 Third Edition

http://iconline.cheng-tsui.com/books

By Yuehua Liu & Tao-chung Yao, et al. **Published by Cheng & Tsui Order from** <u>cheng-tsui.com</u>

1-800-554-1963



The *Integrated Chinese* Level 1 Workbooks (3rd Edition) are now available in an electronic format! Powered by Quia, a leader in interactive education, this cutting-edge, Internet-based program

contains all of the exercises and audio files from the print version of the best-selling series. Including both traditional and simplified characters, the Online Workbooks unite the careful design and engaging activities of *Integrated Chinese* with the power and convenience of an online multimedia environment.

Students can get immediate feedback for most exercises, record spoken responses for instructors to check pronunciation, work with partners remotely to practice speaking and listening skills, and become adept at typing in Chinese.

Instructors can save time and energy with the automatic grading system, easily manage the classroom by sending out feedback, class announcements, assignments, and deadlines, and view exercise results by class, student, or activity. Grades can be exported to Blackboard, WebCT, and other CMS/gradebook applications. The online workbooks are also customizable—instructors can create new activities and upload external documents.

Once purchased, student access to the *Integrated Chinese* Online Workbooks is given via printed or emailed book keys; subscriptions last 24 months after code activation. Instructor book keys are sent by e-mail only. Level 1, Part 1 and Level 1, Part 2 are each sold separately.

Visit <u>www.cheng-tsui.com</u> for further information, or to try the **FREE online demo** and request a 30-day free personal trial!

《木兰》(Mulan)

程岚, James Rolle (lulu出版社) 2009

《花木兰》的故事在中国家喻户晓,根据其改编的 动画片更是为美国青少年所喜爱。为提高学生的学习兴趣和热情,并将语言学习贯穿于其中,我们编写了这本《木兰》。本教学材料根据场景共分为三十七场,每场均包括剧本、生词表、语言点讲练及习题。在附录部分还包括固定用语与成语、补语、量词的专题讲练,以及语言点和生词的快速索引。老师可以根据学生水平、课时进度等教学实际情况决定如何使用本材料。如选择部分场景章节,对生词和句型进行精讲多练;或从全书/整部动画片中选择重要的生词和句型进行讲练;学生亦可自行预习生词和语言点,上课由老师引导讨论。

为满足老师的不同需要,目前,本教学材料共提供了三种不同的搭配选择,即1)"剧本";2)"生词+语言点+练习";3)"剧本+生词+语言点+练习"。由